
  
  
  

Dialogmöte Vibyskolan 15 jan -24 
Minnesanteckningar: 
 
Från förvaltningen: 
Carl-Johan Torstenson – ordförande i Barn- och utbildningsnämnden 
Christer Carlsson – förvaltningschef  
Nonna Nyman-Duenas – rektor  
Malin Olsson – verksamhetschef grundskola 
 
Christer inleder med att uttrycka ett varmt tack för att så många har kommit och för viljan att 
föra en dialog tillsammans med förvaltningen och nämnden. 
 
Christer beskriver vilka är våra problemställningar som vi har att utgå från: 

- Håbo kommun har under längre tid varit i tillväxt och i vissa perioder i växtvärk. 
- Vi har inte de mest moderna och uppdaterade skollokaler, dvs kommunen har under 

längre period inte haft en hållbar underhålls- eller renoveringsplan. 
- Vi har ett stort ekonomiskt underskott. BUNs underskott har byggts upp sedan 2016. 

Underskottet har delvis varit dolt pga tillfälliga statsbidrag kopplat till pandemin m.m. 
- Om vi skulle hantera hela kommunens underskott genom en skattehöjning skulle det 

krävas en höjning på 1 kr till 1,5 kr vilket inte rimligt att medborgarna godkänner. 

Nuläge gällande Vibyskolan: 
- Paviljongerna utgör idag inte en komplett skola – skolan saknar lektionslokaler för att 

kunna fullgöra det hela undervisningsuppdraget. 
- Eleverna i mellanstadiet måste gå till Futurum för att få undervisning i idrott, musik, 

bild, hemkunskap och moderna språk. Risker som uppstår i förflyttningar mellan 
skolorna är att elever blir försenade och därmed missar undervisning, konflikter och 
kränkningar uppstår mellan elever under förflyttningar, samt kostnad för ökad 
personaltillsättning för att följa elever till och från lektioner på Futurum. 

- Bygglov för paviljonger i skolmiljö brukar ligga på 10 år. 
- Viby förskola evakuerades för att planera för rivning av gamla skolan. 
- Förutsättningarna ändrades genom bl a kriget i Ukraina och skapade kraftiga 

kostnadsökningar i det planerade nybygget av Vibyskolan. Nämnden stoppade därmed 
bygget av ny skola och idag finns inga fortsätta planer att bygga ny skola där 
Vibyskolan ligger. 

Expansion av södra delen av Bålsta: 
- Planering och projektering pågår av nya bostadsområden söder om Viby; områden 

som Kalmarsand, Birsta, Aronsborg. 
- Barn- och utbildningsförvaltningen har begärt nytt uppdrag från politiken att utreda 

var det bäst kan byggas en ny skola. Detta beslut kommer att fattas av 
kommunfullmäktige. 

- Det tar alltid minst 5 år att bygga en ny skola. 

  



  
  
  

Hur ser vi framåt – vilka praktiska lösningar finns med utgångspunkt i nuläget? 
- Ett förslag är att flytta mellanstadiet från Viby till Futurum för att minska ”springet” 

mellan skolorna. Det skulle i så fall innebära att Vibyskolan inrymmer åk f-3. 
- Nonna beskriver ett nuläge med de risker som finns med förflyttningar mellan 

skolorna – se ovan. 
- Vibyskolan är en fin och pedagogisk miljö för yngre elever och skulle kunna passa bra 

för åk f-2/3. 
- Viby är beroende av Futurum på många olika plan, och därmed är det viktigt att vi 

tänker oss att Viby är sammankopplat med Futurum.  

Frågor, synpunkter och inspel: 
- Vilka lokaler på Futurum finns tillgängliga för nya elever? 

När Futurum blir färdigställd kan vi använda oss av de lokaler som nu är moduler, 
men dock inte självklart i dagsläget hur modulerna kan användas. 
 

- Hur sparar kommunen pengar om man har kvar Vibyskolan? 
Det är inte primärt en fråga om besparingar i det här läget, utan mer en fråga om hur 
vi kan säkerställa bra lokaler för de elever som vi har. 
 

- Hur långsiktigt är denna plan? 
Vi fortsätter använda oss av Vibyskolan och fyller på förskoleklass, och när den nya 
skolan är byggd flyttas elever i området dit. 
 

- Kommer eleverna att vara intakta vid en ev flytt? 
Ja, det har vi lärt oss genom tidigare erfarenheter att det är viktigt att hålla klasser 
intakta. Däremot kan det finnas en pedagogisk fördel att blanda klasser när man går 
byter stadie som t ex till högstadiet. 
 

- Finns det en möjlighet att utnyttja förskolans lokaler för att göra Viby till en komplett 
f-3 skola? 
Ja, det har vi undersökt och det finns möjligheter att använda dessa lokaler till vissa 
ändamål och för vissa årskurser. Förskolebyggnaden är lämplig att använda till 
skapande ämnen och fritidsverksamhet. 
 

- Ett förslag är att starta lektioner som måste ske på Futurum på morgonen för att slippa 
gå fram och tillbaka. 
Det är en komplex och en mycket svårare fråga rent schemamässigt. Salar finns men 
vi kan idag inte använda dom effektivt eftersom de är lediga vid tillfällen under dagen 
som blir svåra att använda när man inte finns i närheten. 
 

- Futurum blir en mastodont-skola – hur tänker man där? 
Skolan inrymmer idag ca 800 elever och är byggd för 970 elever. Skolan kan inte bli 
hur stor som helst och viktigt att göra en avvägning för att upprätthålla god kvalitet. 
 

- Viktigt att barnen får hänga ihop och att man inte sprider ut dom på olika skolor. 
Det finns inga ambitioner att splittra klasser vid en ev flytt, vi vet av erfarenhet att det 



  
  
  

är bättre att hålla ihop klasserna. 
 

- Otryggt att gå mellan skolorna, men det kan också upplevas som otryggt på rasterna på 
en stor skola. Vad kommer att hända under raster? Ju större skola desto mer anonym 
kan eleverna vara! 
 

- Miljön på Futurum är inte helt optimalt – finns det utemiljöer som gagnar alla elever? 
Viktigt att se över och vi tar med oss detta! 
 

- Säkerställ att inte göra stora förändringar eller nedläggningar under en pågående 
termin/läsår!  
 

- Risker att flytta hela klasser från Viby till Futurum att det blir ”vi” mot ”dom”.  
 

- Har inte upplevt något problem att gå mellan skolorna. Har också upplevt att det har 
varit bra lokaler. Tycker att förslaget låter bra att flytta hela mellanstadiet till Futurum. 
 

- Viktigt att också flytta med lärarlaget då det under många år har varit bra resultat på 
Viby! 
 

- Vibyskolan skulle kunna vara lämplig som en 2-parallellig f-3 skola. 
 

- Många av oss föräldrar har valt Vibyskolan av den anledningen att det är en liten trygg 
skola. Är det ett fortsatt alternativ att låta det vara så som det är? 
En liten skola har stora begränsningar i det pedagogiska utvecklingsarbetet med bl a 
möjlighet till kollegialt lärande och utbyte mellan kollegor. 
  

- Hur ser bygglovet ut? 
Vi har bygglov för att kunna bedriva verksamhet i 8 år till. Finns också möjlighet att 
begära dispens. I grunden är reglerna att man får bygglov i högst 10 år för 
paviljonger/tillfälliga lokaler. 
 

- Hur säkerställer vi att lokalerna på Futurum är pedagogiskt bättre än det vi har idag? 
Viktigt inspel som vi måste jobba med i vår planering. 
  

- Vad säger personalen? Vad är uppfattningen hos personal? 
Nonnas bild är att de flesta av personalen förstår att något måste göras, och hon har 
inte fått några negativa kommentarer. Personalen är mån om sina elever och att man 
får följa sin klass.  
 

- Viktigt att man som förälder ser att personalen får uttala sig om förslagen och att man 
får ett uttalande från personalgruppen. 
 

- Vad är nästa steg i processen? 
Vi arbetar vidare med förslag att ha kvar organisationen så som den är alternativt att 
flytta mellanstadiet till Futurum. Vi utreder dessa förslag och återkommer med ny 



  
  
  

dialog med vårdnadshavare.  
 

- Vi har förmånen att ha relativt små klasser på Viby. Hur ser det ut på mellanstadiet här 
på Fu? 
Delningstalet i Håbo kommun är 25 elever per klass. Vi har inte förutsättningar 
lokalmässigt på alla våra skolor. 
 

- Projekteringskostnader per elev för ny skola: 550 tkr  
Vibyskolan var utsatt för en dålig upphandling och har därmed varit en bitter läxa för 
kommunen. 
 

- Väldigt dålig utomhusmiljö på Vibyskolan med en uppdelad skolgård. 
Nonna håller inte helt med om att det är en dålig utomhusmiljö på Vibyskolan. Vi 
behöver arbeta med att utveckla utomhuspedagogiken och säkerställa att vi har 
utbildade fritidspedagoger som driver organiserade rastaktiviteter som stimulerar alla 
barn. 
 

- Har man tittat på renovering av Vibyskolan? 
Vibyskolan har varit utsatt för ett dåligt underhåll och dåligt byggd från början. 
Därav är inte renovering ett ekonomiskt hållbart alternativ. 
 

- Hur ser vi tidslinjen gällande en ev förändring? 
Det allra snabbast skulle vara att genomföra en ev förändring till hösten alternativt 
till nästa läsår. 
 

- Vilka kommuner jämför vi med? 
Vi brukar titta på liknande kommuner av samma storlek. Men tittar också på hur man 
i olika kommuner har planerat verksamheter rent pedagogiskt.  
 

- Hur mycket kostar paviljonger på Viby? 
Prisintervallet är mellan 1700–3500 kr per kvm/år.  
 

- Processen gällande omorganisation och ny skola – tidsplan? 
Vi arbetar parallellt med att se var vi kan bygga ny skola med att jobba med en 
hållbar lösning här och nu för Vibyskolans elever.  
Kommunen är i ett tufft ekonomiskt läge och man har pausat alla kommande 
investeringar.  
 

- Hur arbetar vi med barnkonsekvensanalys? Viktigt att ta in elevernas aspekter i 
omorganisationen. 
Barnkonsekvensanalysen pågår och är en del i utredningsarbetet. 
 

- Fråga om storleken på ev moduler som kan utgöra klassrum? Viktigt att ta med i 
förslaget. 
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